
 

 

COMUNICAT RELOCARE UNITATE 

 

            Deși am  mai transmis un scurt comunicat pe această speță în  21.09.2023 (pe grupul de 

whatsapp al S.P.P.C.) l-am reluat acum  într-o formă mult mai amplă pentru a fi mai expliciți, oferindu-

vă mai multe detalii. După cum spuneam în comunicatul anterior, situația B.R.N. în actuala locație este 

una foarte nesigură și vulnerabilă.  De asemenea , constatăm că  nici acum în ceasul al 12-lea, 

conducerea bazei nu pare capabilă să realizeze  situația cel puțin îngrijorătoare în care se află unitatea 

și să ia măsurile  necesare pentru a  o  rezolva... 

            Ținem să reamintim celor care au probleme cu memoria, faptul că, încă din luna mai a anului 

2022 reprezentanții sindicatului  nostru   au  tras numeroase semnale de alarmă cu privire la o posibilă 

relocare a B.R.N. datorită aprobării unui proiect cu fonduri europene de reamenajare și modernizare 

a danelor portului Brăila.  

             Însă conducerea unității, în speță directorul Bazei, în loc  caute soluții  și  să facă demersuri, 

eventual  împreună cu  sindicatul reprezentativ, pentru a preveni  apariția  unei situații dificile în bază,  

a  început (  împreună cu  „ecourile ”și „galeria” d-sale...) să-și  persifleze și să-și denigreze  partenerii 

de dialog social, făcând tot felul de afirmații  ironice  sau acuzatoare la adresa reprezentanților 

sindicatului, dezinformând în același timp angajații unității. 

            Dânsul a afirmat  pe grupul de whatsap al B.R.N.  și în cadrul unor  ședințe, că reprezentanții 

sindicatului, din lipsă de ocupație, caută subiecte de senzație   răspândind  zvonuri alarmiste și 

nefondate  care produc panică în rândul lucrătorilor și  perturbă activitatea bazei…. Că fac previziuni 

ca baba Vanga și că sunt precum cei din povestea cu drobul de sare….. De asemenea  a afirmat că i s-

au oferit  garanții  precum că unitatea nu va fi afectată de lucrările  la danele portuare și că nu se pune 

problema relocării unității. Deși am solicitat d-lui director să ne exemplifice cine și ce fel de garanții a 

oferit nu a dorit   să  răspundă solicitării noastre.   

           În lipsa unui răspuns al conducerii B.R.N.  am  solicitat un punct de vedere  structurilor ierarhic 

superioare, începând cu  I.G.P.F., continuând cu prefectul Brăilei, apoi  cu  M.A.I. ajungând chiar și la 

primul ministru. Însă ori nu am primit răspuns , ori răspunsurile au fost ambigue și  neconcludente…. 

Ni se pare cel puțin ciudat faptul că  niciuna din instituțiile  abilitate  nu a fost capabilă să ne dea un 

răspuns  concret  la o solicitatre atât de simplă. Ce am putea să înțelegem din asta…? Cumva se 

pregătește la nivel înalt  o surpriză neplăcută  pentru B.R.N. și angajații săi, care nu trebuie să știe ce îi 

așteaptă…? 

          Cert este însă că toate presupunerile noastre cu „drobul de sare” s-au adeverit  (ca și multe 

altele….) iar  conducerea unității, în ciuda tuturor avertismentelor noastre,  părea că a fost luată  „prin 

surprindere ” de  ultima notificare primită de la HERECULES  pentru  a elibera  danele care urmau   să 

intre  în procesul  de reamenajare.  Deși am solicitat în mai multe rânduri conducerii B.R.N. să ia în 

calcul  o posibilă relocare a unității din cauza lucrărilor  preconizate la danele 26 și 27, aceasta ne-a dat 

cu tifla, ignorând tot ce i  s-a adus la cunoștință, și neluând nicio măsură de prevedere….. 



           Pe 2 septembrie, cu doar câteva zile zile înainte de  primirea notificării respective, eram luați 

peste picior, într-o limbă română aproximativă, (pe grupul de whatsapp al B.R.N) și  de  către „liderul” 

sindicatului  fantomă  din  unitate, care spunea , cităm  : „De REALOCAREA bazei la alt cheu NU AM  

mai spun nimic de o vreme!!!”   

           Păi ce-ar fi trebuit  să mai  spunem, din moment ce  „scroafa era deja moartă în coteț”, vorba 

românului....  Dar deh, unii trebuie să-și merite osciorul primit  și pentru asta trebuie să dea din coadă 

ca să fie băgați în seamă…. 

            Abia în momentul când conducerea a realizat că  ultima notificare primită de la  Bunea Stancu 

(un adevărat ultimatum) nu este o glumă proastă, a părut că se trezește la realitate, căutând în grabă 

soluții,  dar a intrat  în panică, dând niște dispoziții  contradictorii , lipsite de  simț  practic și de  

profesionalism (ca să ne exprimăm elegant…)  

            Cum ar putea fi catalogate altfel, când în plină  eră a  tehnologiilor digitale ( și dispunând de  un  

birou tehnic! ) se dă dispoziția „inginerească” ca  marinarii să măsoare  distanțele cu  barca și cu o funie 

având legat la capătul ei un bidon de plastic... 

Nici la construirea piramidelor nu se folosea o tehnologie atât de „avansată...” Pare de râs, dar din 

păcate e de plâns... 

             Despre legatul parâmelor de copaci nu  se poate vorbi în unitate, deoarece este subiect tabu. 

Cel puțin așa a lăsat să se înțeleagă dl.director când a interzis  să se  transmită la București această 

situație, care poate pune oricând în pericol integritatea fizică a lucrătorilor din bază și siguranța 

navigației în zonă. 

         Despre alte decizii controversate sau despre alte improvizații care pun sub semnul întrebării 

securitatea muncii  (de exemplu la schela de acces)  ce am putea să mai spunem...? 

Asta ne aduce aminte  de felul cum reacționa dl.director când  îi atrăgeam atenția de faptul că în 

frontieră, din motive obiective suntem nevoiți să recurgem la  multe improvizații, unele  chiar 

periculoase, pentru ca să iasă „treaba bună” pentru unitate și beneficiar.  Domnia sa ne replica atunci 

foarte răspicat, că interzice să se mai folosească  în unitate  termenul de „improvizație”(fără a lua însă 

măsuri de evitare a situațiilor respective), deoarece  suntem o unitate de tehnicieni și specialiști nu 

vreun S.R.L. din satul Văscăuți….  Se pare că acum termenul  nu-l mai deranjează și este deja adoptat 

tacit, deși nu este recunoscut ca atare… 

 Din cauza actualei locații, activitatea bazei este dată peste cap la toate capitolele, dar în special la 

introducerea și scoaterea de la bord a  unor materiale și agregate voluminoase sau grele. 

Ce-i drept, premisele situației actuale au fost create de conducerile anterioare ale B.R.N care nu au 

făcut la timp demersurile pentru intrarea în patrimoniul unității  a terenului pe care funcționau la acel 

moment (cum a procedat conducerea fostului I.J.P.F. Brăila)   Însă aceasta  nu este neapărat o scuză 

pentru actuala conducere.  Nu ne așteptam să găsească  o soluție minune peste noapte, dar poate alta 

era situația dacă ar fi căutat din   timp soluții... Noi nu suntem absurzi  să  nu înțelegem că  unitatea 

trece  printr- o situație dificilă, nedorită de nimeni, dar în niciun caz  nu  este  una NEPREVĂZUTĂ!  

Neprevăzută poate fi  o catastrofă naturală, nu o situație despre care conducerea bazei avea  

cunoștință de un an și jumătate  dar a așteptat cu mâinile-n sân ca să-i cadă „drobul de sare” în cap!  



Dacă era  o conducere cu viziune , ar fi luat în calcul cu mult timp  în urmă relocarea unității, deoarece  

știa bine că  baza a mai fost mutată odată în  2009,  tot din considerentele  comerciale ale unui patron. 

Era doar o chestiune de timp până când același patron sau  altul avea să-i facă vânt bazei  în aval  sau  

aiurea... 

Cu toate că dl. director continuă să dea tot felul de comunicate liniștitoare pe grupul de whatsapp al 

bazei, părând calm și stăpân pe situație,   lucrurile nu par să fie  deloc așa cum  le prezintă domnia sa…. 

          Începând din luna  mai 2022, când  noi am semnalat într-o ședință de conducere, problema 

efectelor ce  le-ar  putea avea asupra bazei și a angajaților, lucrările  de reamenajare  a danelor 

portuare, dânsul a tot încercat să convingă angajații bazei să stea liniștiți fiindcă noi batem câmpii... 

 Suntem convinși că, dacă nu am fi prezentat atunci H.G-ul  prin care se demarau aceste lucrări, 

dumnealui nu avea niciun gând să informeze personalul unității cu privire la acest proiect cu un posibil 

impact  major asupra funcționării  bazei și asupra angajaților ei (în special asupra p.c. în cazul relocării 

în altă locație) Credem asta deoarece a ținut sub tăcere și ⁷ faptul că  B.R.N. primise cu mult timp în 

urmă notificări  de la HERCULES, despre care nu li s-a comunicat angajaților bazei nici măcar acum.  

         Cât despre atitudinea pe care șeful bazei a avut-o în fața lui Bunea Stancu (deși afirmase cu alte 

ocazii  că  nu va  sta la discuții cu el ), nu are rost să intrăm în amănunte , fiindcă a fost observată de 

mulți dintre angajații bazei care au rămas șocați de „ poziția demnă și bravura ” de care a dat acesta 

dovadă, când patronul Herculesului a intrat în repetate rânduri în unitate tunând și fulgerând,  ca un 

veritabil stăpân…  

             În altă ordine de idei, ne întrebăm  care ar fi  totuși motivul atitudinii aparent detașate a d-lui 

director, în situația aceasta care este departe de a fi liniștitoare pentru  bază ? 

          Are dl.director într-adevăr situația sub control și posedă garanții ferme că unitatea nu va fi din 

nou relocată și că  activitatea bazei și personalul nu vor mai fi afectate în viitorul apropiat  de acest 

proiect  de reamenajare a portului?  Sau bravează numai, mascându-și  îngrijorarea și nesiguranța …? 

Ori poate    știe  deja  lucruri pe care nu vrea să le aducă la cunoștința angajaților….  Dacă ar fi prima 

variantă , nu înțelegem de ce refuzat timp de un an  și jumătate să spună angajaților ce soluții  

alternative are și să prezinte acele garanții  pe care susține că le-ar fi primit..... 

              Ar fi  fost bine pentru oameni și pentru bază să fie așa, dar noi avem motive serioase să ne 

îndoim de asta….. 

              Mai degrabă credem  că dânsul are alte motive ca  să „ liniștească” angajații bazei până la 

momentul când vor fi puși în fața faptului împlinit….Și mai credem că dânsul  este interesat de viitorul 

propriei persoane  și prea puțin de cel al bazei și angajaților săi…. 

             Din moment  ce dânsul a afirmat (în privat...) că  9 ani în funcția de director  îi sunt suficienți și  

că intenționează să se pensioneze peste aproximativ 2 ani, avem dreptul să luăm în calcul 

probabilitatea că nu prea îl mai preocupă ce se va întâmpla cu baza în viitorul apropiat….. 

              Deși dl.director ne-a obișnuit în atâția ani cu o sumedenie de afirmații false, declarații 

mincinoase și încălcări ale cuvântului de onoare,  în cazul acestei afirmații  tindem să-i dăm crezare.... 



              Probabil va declara că a aruncat o vorbă la derută, dar după cum se desfășoară actul managerial 

în ultimii ani și  după direcția în care merge baza, avem toate motivele să  nu credem că-i doar o  vorbă-

n vânt…. 

               În orice caz, noi nu vom sta cu mâinile-n sân și nici  nu vom adopta politica struțului, afișând o  

atitudine  temătoare sau obedientă  față de structurile ierarhic  superioare ( indiferent de nivelul lor), 

precum face conducerea bazei sau așa-zișii „ vajnici sindicaliști” ” care n-au curaj nici să-și sufle nasul 

fără  aprobare de la „șefu’”…. 

Ei au în comun temerea că în cazul în care își „deranjează” șefii, și-ar putea pierde funcțiile sau 

privilegiile, însă sindicatul (și implicit lucrătorii bazei) n-au nimic  de pierdut, ci doar de câștigat 

menținându-și verticalitatea,  refuzând compromisurile și „poziția ghiocelului...” 

            Vă informăm că  am  reluat deja demersurile începute la  forurile decizionale din M.A.I., pentru 

a afla ce se știe de fapt la acest nivel  legat de situația reală a bazei și la ce ar trebui să se aștepte 

oamenii din unitate pe viitor. 

            Poate sună ciudat,  dar de data aceasta chiar ne-am dori ca dl.director să aibă dreptate  în   

promisiunile sale, în sensul ca  toate  să meargă strună în unitate iar viitorul bazei  să fie unul strălucit. 

                Însă dorim să primim garanții ferme pentru aceste promisiuni, și considerăm că șeful B.R.N.  

nu este în niciun caz persoana potrivită pentru a ni  le oferi. 

 

              


